
AB 617 Community Air Protection Program 
North-End Community: Brawley-Westmorland-Calipatria 

Steering Committee Meeting Agenda 
Virtual Meeting via Zoom 

(Being Held in ICAPCD Office at 150 S 9th St, El Centro CA 92243) 
 

MEETING AGENDA 
Tuesday, November 28, 2023 

5:30 p.m. – 7:30 p.m. 
 
Facilitator:  Imperial County Air Pollution Control District 
 
Members of the public may connect to this meeting on Zoom from a PC, Mac, iPad, iPhone, or 
Android device by clicking the following link to join: 

https://us06web.zoom.us/j/84828440316?pwd=OGOoLocbf1Sw9Vky32gAqrEsb8ppNm.1 
WEBINAR ID: 848-2844-0316 

Passcode: 517669 
To join by telephone, please dial: 1-669-900-6833 and enter the Webinar ID: 848-2844-0316 and 
Passcode: 517669.   
 

WELCOME 
 
1.    ROLL CALL/OPENING REMARKS BY CSC MEMBERS                        ICAPCD 

 

2. PUBLIC COMMENT PERIOD                   ICAPCD 
Comments are to be limited to no more than 3 minutes per person.  

 

3. MINUTES                           ICAPCD 
Minutes of October 16, 2023 CSC Meeting. 
(Attachment: October 16, 2023 Minutes) 

 
4. PRESENTATIONS:  
 

A. Monitoring Data Analysis                                            ICAPCD 
Air District Staff will provide an Analysis of the Monitoring Data for the Community 
Corridor of Brawley-Westmorland-Calipatria. 
(Attachment: Monitoring Data Analysis)                
 

5. DISCUSSION/INFORMATION ITEMS:                   
 
A. AB 617 Open Discussion                               ICAPCD 

 
6. AGENCY UPDATES                    ICAPCD 
 
7.  AGENDA TOPICS & SET DATE FOR NEXT MEETING                ICAPCD 
       Discuss the next CSC meeting for December 18, 2023. 
 
8. CLOSING REMARKS                                              ICAPCD 

https://us06web.zoom.us/j/84828440316?pwd=OGOoLocbf1Sw9Vky32gAqrEsb8ppNm.1


AB 617 Programa de Protección del Aire Comunitario 
Comunidad North-End: Brawley-Westmorland-Calipatria 

Agenda De La Reunión Del Comité Directivo 
Reunión en línea vía Zoom 

(Se llevará a cabo en la oficina de ICAPCD en 150 S 9th St, El Centro CA 92243) 
 

AGENDA DE LA REUNIÓN 
Martes, 28 de Noviembre de 2023 

5:30 pm. - 7:30 pm. 
 
Facilitador: Imperial County Air Pollution Control District 
 
Los miembros del público pueden conectarse a esta reunión en Zoom desde una PC, Mac, iPad, 
iPhone o dispositivo Android haciendo clic en el siguiente enlace para unirse: 

https://us06web.zoom.us/j/84828440316?pwd=OGOoLocbf1Sw9Vky32gAqrEsb8ppNm.1 
ID de la reunión: 848-2844-0316 

Código de acceso: 517669  
Para unirse por teléfono, marque: 1-669-900-6833 e ingrese ID de la reunión: 848-2844-0316 y 
el código de acceso: 517669. 
 
BIENVENIDO 
 
1.     PASE DE LISTA/PALABRAS DE APERTURA DE LOS MIEBROS DEL CSC                  ICAPCD 
 
2.  COMENTARIOS PÚBLICOS                               ICAPCD 
       Los comentarios deben limitarse a no más de 3 minutos por persona. 
 
3. MINUTAS                           ICAPCD 

Minutas de la reunión del CSC del 16 de Octubre de 2023.  
(Adjunto: Minutas del 16 de Octubre de 2023) 
 

4. PRESENTACIONES:                                            ICAPCD 
 

A. Análisis de Datos de Monitoreo                                           ICAPCD 
El personal del Distrito de Aire proporcionará un análisis de los datos de monitoreo del 
corredor comunitario de Brawley-Westmorland-Calipatria.  
(Adjunto: Análisis de Datos de Monitoreo) 

 
5. TEMAS DE DISCUSIÓN/INFORMACIÓN:                   

 
A. Discusión Abierta de AB 617                                            ICAPCD 

 
6. ACTUALIZACIONES DE LAS AGENCIAS                  ICAPCD 

 
7. TEMAS DE LA AGENDA PARA LA PRÓXIMA REUNIÓN                                                        ICAPCD 

Discutir y programar la próxima reunión del CSC para el 18 de Diciembre de 2023. 
 
8. OBSERVACIONES DE CIERRE                   ICAPCD 
 

https://us06web.zoom.us/j/84828440316?pwd=OGOoLocbf1Sw9Vky32gAqrEsb8ppNm.1


 
 

3. Minutes: 
October 16, 2023  

CSC Meeting 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



AB 617 Community Air Protection Program 
Minutes of the North-End Steering Committee Meeting 

Brawley, California 
October 16th, 2023 

Meeting Chairman: Belén León (Alternate: Israel Hernandez) 

Facilitator: Imperial County Air Pollution Control District 

I. Assistance: Introductions and Opening Remarks   

Juan Gonzales introduced himself and said he was a biosystems engineer as well as a member of the Brawley 
community. He said he has a 4-year-old daughter and is overly concerned with the air quality in the valley. 

Hector Cervantes mentioned he was a member of the Calipatria community. 

Erick Reyes said he was the executive director of Los Amigos de la Comunidad. 

Isabel Solis commented she was the president of Los Amigos de la Comunidad and a member of the IBC Board 
of Trustees Area 4. 

Mario Lopez commented he was a citizen of Westmoreland. 

Yolanda Lopez introduced herself and said she was a member of Westmoreland. 

Miguel Perez said he was the MOT Director for Brawley Union High School District as well as a member of 
Brawley. 

Rauna Fox mentioned she was the Brawley Elementary School District superintendent. 

Ashley Casio commented she was the Director for Climatech and is an advocate for Brawley, Westmoreland, and 
Calipatria. 

Simon Canales said he was the superintendent at the Brawley Union High School District. 

Christian Torres mentioned he was a member of Comite Civico del Valle. 

Yanira Figueroa commented that she was a citizen of Brawley. 

Ivy Asornio said she was the CARB-MLD liaison. 

Armando Moreno introduced himself and said he was part of Comite Civico del Valle. 

Diane Sanchez said she was a member of CARB and represents the Office of Community Air Protection. 

Steven Morales mentioned he was part of Brawley’s environmental compliance.  

Belen Leon said she was the Air Pollution Control Officer with APCD. 

Adriana Carrillo mentioned she was a Special Project Coordinator with APCD. 

Miguel Coronel said he was also a Special Project Coordinator with APCD. 

Marco Perrone commented he was an Administrative Analyst at APCD. 

Pastor Margo introduced himself and said he was part of APCD under enforcement. 

Israel Hernandez said he was the Project Manager for APCD. He said he was glad he saw fresh faces in the 
crowd and hoped they had a good meeting. He asked if anyone had opening remarks. 

Hector Cervantes asked if they were going to give an update about the committee member selection process. 



Israel Hernandez reminded the committee that they only recommend the members to the board of supervisors for 
their approval. He shared the list of recommended applicants that was sent to the board which included Eric Reyes, 
Luis Olmedo, and Miguel Hernandez as the primaries for the city of Brawley and Juan Gonzales, Yanira 
Figueroa, and Christian Torres as alternates. For the city of Calipatria, he mentioned the recommended 
applicants were Christian Frolic, Hector Cervantes, and Sergio Cabañas as primaries and Michael Luellen as 
the only alternate. He mentioned they might see some open spots that could be filled in the future. For the city of 
Westmoreland, he said the recommended members were Mario Lopez, Sergio Valenzuela, and Fernanda Vega 
as primaries and Yolanda Lopez, and Daniela Vega as alternates. He said the board of supervisors would be 
voting on the list on the next day.  

Eric Reyes asked if the meeting would be live-streamed. 

Adriana Carrillo said the meetings are live streamed through Facebook under the Air Pollution Control District 
page. 

Israel Hernandez commented they also normally livestream the meeting in Spanish. 

I. Public Comment Period   

Eric Reyes said a group of state legislators would be meeting in El Centro to hear from residents about the Salton 
Sea area and invited the public to join. He said the meeting would be on August 26th at 6 p.m. 

Israel Hernandez reminded the public they can always share that information and APCD can share it with their 
subscriber list. 

Simon Canales gave a speech about the northern educational institutions being able to afford the same types of 
projects and opportunities the south end has had. 

Ashley Casio gave two recommendations for the committee. The first one was having better communication when 
giving out information about state mandates, volatile construction climates, changing trends in enrollment, etc. She 
said there would be more interest and engagement from the community if the information was dispersed in a more 
impactful way. The second recommendation was taking into consideration projects that reduce energy waste within 
buildings. 

Israel Hernandez said part of the committee’s future job will be the CAMP and CERP. He mentioned Ashley 
Casio’s comments could be added to the CERP as strategies after a committee vote. 

Hector Cervantes reminded the public there will be a 5K cancer walk on the 29th in Calipatria. He said he could 
give anyone the information after the meeting. 

Israel Hernandez said they can also send the information to their subscriber list. He asked Ashley Casio if she 
knew anyone in city management so they could be added to the subscriber list. 

Ashley Casio commented that ICMA and Cal ICMA organizations serve the city management professionals and 
there are ways to get connected to the administrators of those organizations. She said she can provide the contact 
information of the leadership of the three cities. She asked if Israel Hernandez could explain why the south end 
received funding first. 

Christian Torres mentioned when the 617 program was started you had to self-nominate a community and they 
were only allowed to submit some of Imperial Valley. He said they chose the south end first because of the air 
quality issues near the border. He commented they have been advocating for the north end since the second year 
of the program. 

II. Approval of Minutes  

Israel Hernandez said the prior meeting minutes are included in the agenda packet and will not be voted on since 
there is no committee formed. 



III. Presentations 

Overview of the AB 617 Program, Emily Weissinger; RAMBOLL. 

Eric Reyes suggested contacting all the agencies that have monitors and grouping the information, so it is easier 
to review and make better decisions. 

Rona Fox asked what other ways they could use to garner input from the community stakeholders in the north 
end. 

Emily Weissinger mentioned they used surveys to get input from the committee. To gather public input, they held 
a public meeting where members from APCD, CARB, and RAMBOLL manned different informational stations for 
the public to come and ask questions. She said they could also get other examples from CARB. 

Rona Fox asked how the three communities would have fair representation given that Brawley has a larger 
footprint than the other communities. 

Emily Weissinger deferred the question to APCD and CCV because RAMBOLL was not involved in boundary 
development. 

Israel Hernandez said the outlines are preliminary and added one of the tasks of the CSC committee is to finalize 
the boundaries. 

Belen Leon commented that a perfect example of fair share is how Heber is an exceedingly small community 
compared to El Centro and Calexico. She said Heber was continually active in submitting applications and landed 
a 4.1 million paving project which the other two cities did not receive. 

Rona Fox asked if Calipatria included the communities of Bombay Beach or Nyland. 

Belen Leon said they did not include those communities. 

An attendee asked what traction was there when trying to deal with agricultural burning and the pollution it emits. 

Emily Weissinger asked if he could expand on his question. 

An attendee commented he deals with the generators in Brawley and mentioned one time when APCD came 
down to look at the generators and the smoke they emit, and he recalled how there was a field on fire down the 
road. He said it did not make sense to him how they were being regulated while they were not emitting the amount 
of smoke the field was. 

Emily Weissinger mentioned agricultural burning is regulated in Imperial County and was brought up in the south 
end as an area of opportunity. She said the south end reduced the maximum number of acres approved for any 
given day and extended the radius from a school where a burn can be conducted. She mentioned he could ask 
APCD for a presentation about the existing agricultural burning regulations. 

Juan Gonzales asked if she could talk more about the feedlots. 

Emily Weissinger commented part of the CERP process is identifying emissions sources in the community 
including if they are regulated or not. She mentioned the initial stage is producing ideas and the committee 
members sharing their experience and knowledge. 

IV. Discussion / Information Items 

AB 617 Potential Monitoring Sites, Israel Hernandez; ICAPCD. 

Eric Reyes said it is critical to have all this information for the next meeting when they have the approved 
committee. He asked if APCD could provide the air quality days data from the last year for the three cities. 

Israel Hernandez asked if he was referring to the data coming from the community monitors. 



Eric Reyes said he was looking for the combined data from both types of monitors.  

Israel Hernandez asked if he was referring to the community and the regulatory monitors. 

Eric Reyes said that was correct.  

Juan Gonzales asked if the monitors measure PM 2.5. 

Israel Hernandez said the community monitors and the regulatory monitor in Brawley measure both PM 10 and 
PM 2.5. He mentioned the rest of the regulatory monitors measure PM 10 only. 

Juan Gonzales asked if the monitors included wind speed and direction. 

Belen Leon said they do and can provide the information for the next meeting. 

Juan Gonzales commented with the microphone turned off. 

Israel Hernandez commented they can show the average concentration and wind direction. 

Belen Leon said they are measured hourly. She asked Eric Reyes what timeframe he wanted for the data he 
requested. 

Eric Reyes commented without a microphone. 

Belen Leon said they are on a short timeline and will also do a Request for Proposals. She mentioned they need 
to gather all the data. She commented the committee is going to select how many community monitors they need 
at each site after they receive the quotes from the consultant and finally the committee will. 

Simon Canales mentioned he was also the current president of the San Diego CIF section and sits at the 
Federated Council. He commented one of the potential topics coming down the pipeline related to the committee 
is the air quality index related to student-athletes with a proposal of AQI determining the possibility of students 
being out either practicing or playing. He mentioned 151 would be the cutoff between being able to practice and 
playing. He said it was interesting that he was able to show others in the council the live data from the Ivan Air 
website. He mentioned it was food for thought in consideration of where they are placing monitors where they 
might help those school communities. 

Belen Leon said Air Now is the CARB website where they can find regional data from the regulatory monitors. 
She mentioned the IVAN network can show between a mile and a mile-and-a-half radius from Air Now. She showed 
the AQI index and health effects on screen. She said they are collaborating with schools with their flag program. 

Ashley Casio asked if they would be soliciting proposals from providers that can install and monitor the air monitors 
and if the input of the monitor locations would come from the committee or a consultant. 

Belen Leon said that was correct and that the committee would decide the locations. 

Ashley Casio asked if the awardees from the RFPs would be eligible to participate in the CERP and the CAMP. 

Belen Leon said RFPs in the CERP are usually from the community. She commented that the consultant that 
would be selected for the CAMP would strictly do the monitoring. 

Ashley Casio asked if that same consultant could do CERP projects in the future for those agencies. 

Belen Leon commented that if the agency selects them as a third party to apply, they are welcome to. She said it 
is not part of the APCD to select the consultants. 

Yanira Figueroa asked if the regulatory monitors were managed specifically by APCD and what the requirements 
were for the locations of those monitors. 

Belen Leon said the south-end committee chose fifteen monitors at different locations which the committee itself 
chose. She said the requirements for the locations were safety and wifi and added if the monitor were at home, 



they would need to be careful with barbeques or smoking and the monitor would capture those emissions. She 
commented APCD is not in charge of overseeing the monitors, but rather whoever selected the projects, which in 
the case of the south-end would be Comite Civico del Valle. 

An attendee commented he works in the city and sometimes receives complaints from the community about odor 
issues in Brawley. He said they have identified the potential industrial source. He asked if the monitor stations also 
look into addressing odor issues in the community. 

Israel Hernandez mentioned the point of the program is to come to the community which are the experts on the 
sources of concern and be able to decide if they want to add a monitor nearby. 

Eric Reyes said he was unsure if they could monitor specific smells. 

Diane Sanchez from CARB said it will be ultimately up to the committee what their top air quality concerns would 
be. She mentioned the East LA-Boyle Heights-West Commerce Community has projects in their CERP related to 
odors. 

Juan Gonzales mentioned it is also a big source of poor air quality in the valley.  

Belen Leon said the Air District has a rule for nuisance and welcomed anyone to complain to APCD regarding 
nuisance. 

An attendee commented that regulating nuisance and odors in a community can be difficult. 

Israel Hernandez said there are VOC monitors available. 

Yanira Figueroa asked if outreach would be included in the CAMP or CERP. 

Belen Leon said it would be in the CAMP. 

Israel Hernandez asked CARB representatives if the CAMP must be fully approved a year after approving the 
committee. 

Ivy Asornio said the one-year deadline is to have at least one monitor submitted. 

Israel Hernandez mentioned that if that were the case, they could take their time to see what they need. 

Andrea Juarez pointed out that CCV was the consultant for the CAMP in the corridor. She asked if CCV was not 
the consultant for this community could they use an existent IVAN monitor. 

Ivy Asornio said she thinks it is as long as it is a monitor, but she will investigate it further. 

Andrea Juarez mentioned she will double-check with her team. 

Ashley Casio asked what the timeline was for an area with an existing monitor to start submitting CERP projects. 
She also asked if there were any state mandates imposed on public agencies relating to electrification and EV 
charging. 

Diane Sanchez commented one of the requirements of the Community Air Protection Incentives is they must be 
justified by an action in the CERP. She said the CERP would have to be complete, and the committee would have 
to approve the plan. She commented there are a lot of other CARB incentive opportunities that are not tied to the 
Community Air Protection Program.  

Sergio Valenzuela asked if the consultant was the person that won the RFP for the CAMP.  

Ivy Asornio said that was incorrect. 

Israel Hernandez said the consultant was Ramboll who would be helping them create the CAMP document. He 
commented that the consultant who would be doing the actual work with the monitors would be determined after 
the RFP. He mentioned he was going to show a close-up of the existing IVAN Network. 



Mario Lopez asked if they could get a presentation about what is being monitored if they end up using a pre-
existing monitor. He mentioned they could use that money somewhere else. He commented they should see an 
overview of what worked and what did not in the south end committee, so they do not commit the same mistakes. 

Israel Hernandez commented that it was a great idea. He said they have a lot of work to do regarding presentations 
for the next meeting. 

Juan Gonzales commented they need to go through the whole monitor network data and analyze the source 
patterns. 

Israel Hernandez said the community's knowledge can play a big part. He commented he notices in the winter the 
winds coming from the south and how the day starts to heat up. 

Yanira Figueroa asked if presenting the data Juan Gonzales mentioned would be in the scope of the consultant 
the committee picks. 

Israel Hernandez mentioned they could do that. He mentioned the consultant for the New River monitoring did an 
excellent job presenting the data to the committee. He confirmed it would be part of the scope of work for the 
consultant. He gave a presentation about the existing IVAN monitors and showed them on screen. 

Hector Cervantes asked how many monitors they were talking about. 

Israel Hernandez commented that that was what he wanted to get out of that day’s meeting. He said they will 
bring the data from the three regulatory monitors for the next meeting as well as the strategies from the south end. 
He mentioned they could start talking about what locations and types of pollutants they want to monitor for. 

Yanira Figueroa asked if there was a possibility of moving existing monitors. 

Belen Leon mentioned it would depend on who obtains the bid from the RFPs. She commented that everyone 
should start looking around their community and check for possible sources. She said they could email anyone 
from APCD with possible sources. 

An attendee asked if it was possible to gather data on how frequently and why the monitor is offline. 

Belen Leon mentioned they can reach out to Commite Civico del Valle to gather that data. 

Israel Hernandez commented they can list the concerns sent through email and present them in a future meeting. 

V. Agency Updates 

Israel Hernandez said they have their quarterly bulletin available and are also working on their no-idling project. 

Belen Leon mentioned they are working with CARB on their no-idling project. She commented on their working 
with schools in the south end to provide them with no idling signage. 

Belen Leon said the CERP and CAMP would be action items and the CSC would be invited. 

Mario Lopez asked if they could let them know ahead of time whenever they are invited. 

A CARB representative reminded everyone that their blueprint is being updated and their board would be voting 
on it in the next week. She invited everyone to join and make public comments. 

Diane Sanchez said the blueprint contains diverse ways they can help communities outside of AB 617. She 
commented that one of those ways is by leveraging their incentives. She mentioned they are in the process of 
updating the guidelines for their community air protection incentives which would be released in April of the 
following year. She said they would be engaging in the district to see what the public thinks about the guidelines. 

Belen Leon commented she would be attending that CARB meeting to advocate for West Shores and their current 
communities as well. 



Israel Hernandez said the work the guidelines are doing is especially important. 

Eric Reyes mentioned there will be a discussion in the board meeting on infrastructure fees around the Lithium 
Valley for disadvantaged communities. He said there is also the Lithium Tax where the north end gets 30% of. 

VI. Topics on the Agenda and Date for the Next Meeting. 

Israel Hernandez said he would be waiting for the emails from the public regarding possible sources. He 
mentioned the next meeting would be on November 13th. 

VII. Final Observations / Closing 

Israel Hernanez thanked everyone for joining the meeting. 

Meeting adjourned. 

 

 



Programa Comunitario de Protección Atmosférica Bajo el Auspicio del Proyecto de Ley AB 617   
Minuta de la Reunión del Comité Directivo 

Brawley, California 
octubre 16 del 2023 

Presidente de la Reunión: Belen Leon (Suplente: Israel Hernandez) 

Facilitador: Distrito de Control de Contaminación Atmosférica del Valle Imperial  

I. Asistencia: Presentaciones y Comentarios Iniciales 

Juan Gonzales se presentó y dijo que era ingeniero de biosistemas y miembro de la comunidad de Brawley. Dijo 
que tiene una hija de 4 años y está muy preocupado por la calidad del aire en el valle. 

Héctor Cervantes mencionó que era miembro de la comunidad Calipatria. 

Erick Reyes dijo ser el director ejecutivo de Los Amigos de la Comunidad. 

Isabel Solís comentó ser la presidenta de Los Amigos de la Comunidad y miembro del Patronato del IBC Área 4. 

Mario López comentó que era ciudadano de Westmorland. 

Yolanda López se presentó y dijo que era miembro de Westmorland. 

Miguel Pérez dijo que era el director de MOT del Distrito Escolar Secundario de Brawley Union y también miembro 
de Brawley. 

Rauna Fox mencionó que era la superintendente del Distrito Escolar Primario de Brawley. 

Ashley Casio comentó que era la directora de Climatech y defensora de Brawley, Westmorland y Calipatria. 

Simón Canales dijo que era el superintendente del Distrito Escolar Secundario Brawley Union. 

Christian Torres mencionó que era miembro del Comité Cívico del Valle. 

Yanira Figueroa comentó que era ciudadana de Brawley. 

Ivy Asornio dijo que era el enlace entre CARB y MLD. 

Armando Moreno se presentó y dijo que era parte del Comité Cívico del Valle. 

Diane Sánchez dijo que era miembro de CARB y representa a la Oficina de Protección del Aire Comunitario. 

Steven Morales mencionó que era parte del cumplimiento ambiental de Brawley. 

Belén León dijo que era la Oficial de Control de la Contaminación del Aire de APCD. 

Adriana Carrillo mencionó que era Coordinadora de Proyectos Especiales de APCD. 

Miguel Coronel dijo que también es Coordinador de Proyectos Especiales de APCD. 

Marco Perrone comentó que era Analista Administrativo de APCD. 

Pastor Margo se presentó y dijo que era parte de APCD. 

Israel Hernández dijo que era el Gerente de Proyecto de APCD. Dijo que se alegró de ver caras nuevas entre la 
multitud y esperaba tener una buena reunión. Preguntó si alguien tenía comentarios de apertura. 

Héctor Cervantes preguntó si iban a dar una actualización sobre el proceso de selección de miembros del comité. 

Israel Hernández le recordó al comité que sólo recomiendan a los miembros a la junta de supervisores para su 
aprobación. Compartió la lista de solicitantes recomendados que se envió a la junta que incluía a Eric Reyes, 



Luis Olmedo y Miguel Hernández como los primarios de la ciudad de Brawley y Juan Gonzales, Yanira 
Figueroa y Christian Torres como suplentes. Para la ciudad de Calipatria, mencionó que los postulantes 
recomendados fueron Christian Frolic, Héctor Cervantes y Sergio Cabañas como primarios y Michael Luellen 
como el único suplente. Mencionó que podrían ver algunos espacios abiertos que podrían llenarse en el futuro. 
Por la ciudad de Westmorland, dijo que los miembros recomendados eran Mario López, Sergio Valenzuela y 
Fernanda Vega como primarios y Yolanda López y Daniela Vega como suplentes. Dijo que la junta de 
supervisores votaría la lista al día siguiente. 

Eric Reyes preguntó si la reunión se transmitirá en vivo. 

Adriana Carrillo dijo que las reuniones se transmiten en vivo a través de Facebook en la página del Distrito de 
Control de la Contaminación del Aire. 

Israel Hernández comentó que normalmente también transmiten en vivo la reunión en español. 

I. Comentarios Públicos   

Eric Reyes dijo que un grupo de legisladores estatales se reuniría en El Centro para escuchar a los residentes 
sobre el área de Salton Sea e invitó al público a unirse. Dijo que la reunión sería el 26 de agosto a las 6 p.m. 

Israel Hernández recordó al público que siempre pueden compartir esa información y que APCD puede 
compartirla con su lista de suscriptores. 

Simón Canales dio un discurso sobre las instituciones educativas del norte que pueden afrontar los mismos tipos 
de proyectos y oportunidades que ha tenido el sur. 

Ashley Casio dio dos recomendaciones para el comité. La primera fue tener una mejor comunicación al brindar 
información sobre mandatos estatales, climas de construcción volátiles, tendencias, etc. Dijo que habría más 
interés y participación de la comunidad si la información se distribuyera de una manera más impactante. La 
segunda recomendación fue tener en cuenta proyectos que reduzcan el desperdicio de energía dentro de los 
edificios. 

Israel Hernández dijo que parte del trabajo futuro del comité será el CAMP y el CERP. Mencionó que los 
comentarios de Ashley Casio podrían agregarse al CERP como estrategias después de una votación del comité. 

Héctor Cervantes les recordó que el día 29 se realizará una caminata de 5 kilómetros contra el cáncer en 
Calipatria. Dijo que podría darle la información a cualquiera después de la reunión. 

Israel Hernández dijo que también pueden enviar la información a su lista de suscriptores. Le preguntó a Ashley 
Casio si conocía a alguien en la administración de la ciudad para poder agregarlo a la lista de suscriptores. 

Ashley Casio comentó que las organizaciones ICMA y Cal ICMA sirven a los profesionales de administración de 
la ciudad y hay maneras de conectarse con los administradores de esas organizaciones. Dijo que puede 
proporcionar la información de contacto de los líderes de las 3 ciudades. Preguntó si Israel Hernández podía 
explicar por qué el extremo sur recibió fondos primero. 

Christian Torres mencionó que cuando se inició el programa 617 había que denominar a una comunidad y solo 
se les permitía presentar parte del Valle Imperial. Dijo que eligieron primero el extremo sur debido a los problemas 
de calidad del aire cerca de la frontera. Comentó que han estado abogando por el extremo norte desde el segundo 
año del programa. 

II. Aprobación de Minuta 

Israel Hernández dijo que las minutas de la reunión anterior están incluidas en el paquete de agenda y no se 
votarán ya que no se ha formado ningún comité. 

 



III. Presentaciones 

Descripción General del Programa AB 617, Emily Weissinger; RAMBOLL. 

Eric Reyes sugirió contactar a todas las agencias que tienen monitores y agrupar la información para que sea 
más fácil revisar y tomar mejores decisiones. 

Rona Fox preguntó qué otras formas podrían utilizar para obtener aportes de las partes interesadas de la 
comunidad en el extremo norte. 

Emily Weissinger mencionó que utilizaron encuestas para obtener comentarios del comité. Para recopilar 
opiniones del público, celebraron una reunión pública en la que miembros de APCD, CARB y RAMBOLL 
manejaron diferentes estaciones informativas para que el público viniera e hiciera preguntas. Dijo que también 
podrían obtener otros ejemplos de CARB. 

Rona Fox preguntó cómo las tres comunidades tendrían una representación justa dado que Brawley tiene una 
huella mayor que las otras comunidades. 

Emily Weissinger remitió la pregunta a APCD y CCV porque RAMBOLL no participó en el desarrollo de límites. 

Israel Hernández dijo que los lineamientos son preliminares y agregó que una de las tareas del comité CSC es 
finalizar los límites. 

Belén León comentó que un ejemplo perfecto de participación justa es cómo Heber es una comunidad muy 
pequeña en comparación con El Centro y Calexico. Dijo que Heber fue muy activo en la presentación de solicitudes 
y consiguió un proyecto de pavimentación de 4,1 millones que las otras dos ciudades no recibieron. 

Rona Fox preguntó si Calipatria incluía las comunidades de Bombay Beach o Nyland. 

Belén León dijo que no incluían a esas comunidades. 

Un asistente preguntó qué tracción había al tratar de lidiar con la quema agrícola y la contaminación que emite. 

Emily Weissinger preguntó si podía ampliar su pregunta. 

Un asistente comentó que él está encargado de los generadores en Brawley y mencionó una vez en la que APCD 
vino a revisar los generadores y el humo que emiten y recordó que había un campo en llamas al final de la 
carretera. Dijo que no tenía sentido para él cómo se regulan los generadores mientras no emitían la cantidad de 
humo que emitía el campo. 

Emily Weissinger mencionó que la quema agrícola está regulada en el condado de Imperial y se mencionó en el 
extremo sur como un área de oportunidad. Dijo que el extremo sur redujo la cantidad máxima de acres aprobados 
para un día determinado y también amplió el radio desde una escuela donde se puede realizar una quema. 
Mencionó que podría pedirle a APCD una presentación sobre las regulaciones existentes sobre quemas agrícolas. 

Juan Gonzales preguntó si podía hablar más sobre los corrales de engorda. 

Emily Weissinger comentó que parte del proceso CERP es identificar las fuentes de emisiones en la comunidad, 
incluso si están reguladas o no. Mencionó que la etapa inicial consiste en generar ideas y que los miembros del 
comité compartan su experiencia y conocimientos. 

IV. Diálogo / Temas Informativos 

AB 617 Sitios Potenciales de Monitoreo, Israel Hernandez; ICAPCD. 

Eric Reyes dijo que es fundamental tener toda esta información para la próxima reunión cuando tengan el comité 
aprobado. Preguntó si APCD podría proporcionar los datos de los días de calidad del aire del año pasado para 
las tres ciudades. 



Israel Hernández preguntó si se refería a los datos provenientes de los monitores comunitarios. 

Eric Reyes dijo que estaba buscando datos combinados de ambos tipos de monitores. 

Israel Hernández preguntó si se refería a la comunidad y a los monitores regulatorios. 

Eric Reyes dijo que eso era correcto. 

Juan Gonzales preguntó si los monitores miden PM 2.5. 

Israel Hernández dijo que los monitores comunitarios y el monitor regulatorio en Brawley miden tanto PM 10 
como PM 2,5. Mencionó que el resto de los monitores regulatorios miden únicamente PM 10. 

Juan Gonzales preguntó si los monitores incluían la velocidad y dirección del viento. 

Belén León dijo que sí y pueden brindar la información para la próxima reunión. 

Juan Gonzales comentó con el micrófono apagado. 

Israel Hernández comentó que pueden mostrar la concentración promedio y la dirección del viento. 

Belén León dijo que se miden cada hora. Le preguntó a Eric Reyes qué plazo quería para los datos que solicitaba. 

Eric Reyes comentó sin micrófono. 

Belén León dijo que tienen un cronograma corto y también harán una solicitud de propuestas. Mencionó que 
necesitan recopilar todos los datos. Comentó que el comité seleccionará cuántos monitores comunitarios 
necesitarán en cada sitio después de recibir las cotizaciones del consultor y finalmente el comité lo hará. 

Simón Canales mencionó que también es el actual presidente de la sección CIF de San Diego y forma parte del 
Consejo Federado. Comentó que uno de los posibles temas que se avecinan en relación con el comité es el índice 
de calidad del aire relacionado con los estudiantes-atletas con una propuesta de AQI que determina la posibilidad 
de que los estudiantes estén practicando o jugando, dependiendo de la calidad de aire. Mencionó que 151 sería 
el límite de partículas entre poder practicar y jugar. Dijo que era interesante poder mostrar a otros miembros del 
consejo los datos en vivo del sitio web de IVAN Air. Mencionó que era motivo de reflexión sobre dónde colocarán 
monitores para ayudar a esas comunidades escolares. 

Belén León dijo que Air Now es el sitio web de CARB donde pueden encontrar datos regionales de los monitores 
regulatorios. Mencionó que la red IVAN puede mostrar un radio de entre una milla y una milla y media Air Now. 
Mostró el índice AQI y los efectos sobre la salud en la pantalla. Dijo que están trabajando con las escuelas con su 
programa de banderas. 

Ashley Casio preguntó si solicitarían propuestas de proveedores que puedan instalar y monitorear los monitores 
de aire y si la opinión sobre las ubicaciones de los monitores vendría del comité o de un consultor. 

Belén León dijo que eso era correcto y que el comité decidirá las ubicaciones. 

Ashley Casio preguntó si los ganadores de las RFP serían elegibles para participar en el CERP y el CAMP. 

Belén León dijo que las RFP en el CERP generalmente provienen de la comunidad. Comentó que el consultor 
que sería seleccionado para el CAMP haría el seguimiento estricto. 

Ashley Casio preguntó si ese mismo consultor podría realizar proyectos CERP en el futuro para esas agencias. 

Belén León comentó que si la agencia los selecciona como tercero para postularse, son bienvenidos. Dijo que 
no es parte de la APCD seleccionar a los consultores. 

Yanira Figueroa preguntó si los monitores regulatorios eran administrados específicamente por APCD y cuáles 
eran los requisitos para la ubicación de dichos monitores. 



Belén León dijo que el comité del extremo sur eligió 15 monitores en diferentes lugares que el propio comité 
eligió. Dijo que los requisitos para las ubicaciones eran seguridad y wifi y agregó que, si el monitor estuviera en 
casa, deberían tener cuidado con las barbacoas o fumar ya que el monitor capturará esas emisiones. Comentó 
que APCD no está a cargo de supervisar a los monitores, sino a quien seleccionó los proyectos, que en el caso 
del extremo sur sería el Comité Cívico del Valle. 

Un asistente comentó que trabaja en la ciudad y que a veces recibe quejas de la comunidad sobre problemas de 
olores en Brawley. Dijo que han identificado la posible fuente industrial. Preguntó si las estaciones de monitoreo 
también buscan abordar los problemas de olores en la comunidad. 

Israel Hernández mencionó que el objetivo del programa es llegar a la comunidad, quienes son los expertos en 
las fuentes de emisión, y poder decidir si quieren agregar un monitor cerca. 

Eric Reyes dijo que no estaba seguro de si podían monitorear olores específicos. 

Diane Sánchez de CARB dijo que, en última instancia, dependerá del comité cuáles serían sus principales 
preocupaciones sobre la calidad del aire. Mencionó que East LA-Boyle Heights-West Commerce Community tiene 
proyectos en su CERP relacionados con los olores. 

Juan Gonzales mencionó que también es una gran fuente de mala calidad del aire en el valle. 

Belén León dijo que el Distrito del Aire tiene una regla para las molestias y le dio la bienvenida a cualquiera que 
pudiera quejarse ante la APCD sobre molestias de olores. 

Un asistente comentó que regular las molestias y los olores en una comunidad puede resultar difícil. 

Israel Hernández dijo que hay monitores de COV disponibles. 

Yanira Figueroa preguntó si la divulgación se incluiría en el CAMP o el CERP. 

Belén León dijo que sería en el CAMP. 

Israel Hernández preguntó a los representantes de CARB si el CAMP debe ser aprobado en su totalidad un año 
después de la aprobación del comité. 

Ivy Asornio dijo que el plazo de un año es para presentar al menos un monitor. 

Israel Hernández mencionó que si ese fuera el caso podrían tomarse su tiempo para ver qué necesitan. 

Andrea Juárez señaló que CCV fue la consultora del CAMP en el corredor. Preguntó si podían utilizar un monitor 
IVAN si CCV no fuese el consultor. 

Ivy Asornio dijo que tenía entendido que mientras fuese un monitor, pero que lo investigará más a fondo. 

Andrea Juárez mencionó que volverá a verificar con su equipo. 

Ashley Casio preguntó cuál era el cronograma para que un área con un monitor existente comenzará a presentar 
proyectos CERP. También preguntó si se habían impuesto mandatos estatales a las agencias públicas en relación 
con la electrificación y la carga de vehículos eléctricos. 

Diane Sánchez comentó que uno de los requisitos de los Incentivos Comunitarios de Protección del Aire es que 
deben estar justificados por una acción en el CERP. Dijo que el CERP tendría que estar completo y que el comité 
tendría que aprobar el plan. Comentó que hay muchas otras oportunidades de incentivos de CARB que no están 
vinculadas al Programa Comunitario de Protección del Aire. 

Sergio Valenzuela preguntó si el consultor fue la persona que ganó el RFP para el CAMP. 

Ivy Asornio dijo que eso era incorrecto. 



Israel Hernández dijo que el consultor era Ramboll, quien los ayudaría a crear el documento CAMP. Comentó 
que el consultor que haría el trabajo real con los monitores se determinaría después de la RFP. Mencionó que iba 
a mostrar una presentación de la red IVAN existente. 

Mario López preguntó si podrían obtener una presentación sobre lo que se está monitoreando si terminan usando 
un monitor preexistente. Mencionó que podrían usar ese dinero en otra parte. Comentó que deberían ver una 
descripción general de lo que funcionó y lo que no funcionó en el comité del extremo sur para no cometer los 
mismos errores. 

Israel Hernández comentó que fue una gran idea. Dijo que tienen mucho trabajo por hacer en cuanto a 
presentaciones para la próxima reunión. 

Juan Gonzales comentó que necesitan revisar todos los datos de la red de monitoreo y analizar los patrones de 
origen. 

Israel Hernández dijo que el conocimiento de la comunidad puede desempeñar un papel importante. Comentó 
que en invierno nota los vientos que vienen del sur y cómo el día empieza a calentarse. 

Yanira Figueroa preguntó si presentar los datos que mencionó Juan Gonzales estaría dentro del alcance del 
consultor que elija el comité. 

Israel Hernández mencionó que podrían hacer eso. Mencionó que el consultor para el monitoreo de New River 
hizo un gran trabajo al presentar los datos al comité. Confirmó que sería parte del alcance del trabajo del consultor. 
Hizo una presentación sobre los monitores IVAN existentes y los mostró en pantalla. 

Héctor Cervantes preguntó de cuántos monitores hablaban. 

Israel Hernández comentó que eso era lo que quería sacar de la reunión de ese día. Dijo que traerán los datos 
de los tres monitores regulatorios para la próxima reunión así como las estrategias del extremo sur. Mencionó que 
podrían comenzar a hablar sobre qué lugares y tipos de contaminantes quieren monitorear. 

Yanira Figueroa preguntó si existía la posibilidad de trasladar los monitores existentes. 

Belén León mencionó que dependería de quién obtenga la oferta de los RFP. Comentó que todos deberían 
comenzar a buscar en su comunidad y buscar posibles fuentes. Dijo que podían enviar un correo electrónico con 
posibles fuentes a cualquier persona de APCD. 

Un asistente preguntó si era posible recopilar datos sobre la frecuencia con la que el monitor está fuera de servicio 
y por qué. 

Belén León mencionó que pueden comunicarse con el Comité Cívico del Valle para recopilar esa información. 

Israel Hernández comentó que pueden enumerar las inquietudes enviadas por correo electrónico y presentarlas 
en una reunión futura. 

V. Actualizaciones de las Dependencias 

Israel Hernández dijo que tienen su boletín trimestral disponible y que también están trabajando en su proyecto 
sin ralentí. 

Belén León mencionó que están trabajando con CARB en su proyecto sin ralentí. Comentó sobre su trabajo con 
las escuelas en el extremo sur para proporcionarles señales de que no están inactivos. 

Belén León dijo que CERP y CAMP serían elementos de acción y que se invitaría al CSC. 

Mario López preguntó si podían avisarles con anticipación cuando los invitaran. 

Un representante de CARB les recordó a todos que su plan 2.0 se está actualizando y que su junta lo votará la 
próxima semana. Invitó a todos a unirse y hacer comentarios públicos. 



Diane Sánchez dijo que el plan contiene diferentes formas en que pueden ayudar a las comunidades fuera de AB 
617. Comentó que una de esas formas es aprovechando sus incentivos. Mencionó que están en el proceso de 
actualización de los lineamientos para sus incentivos comunitarios de protección del aire que se publicarían en 
abril del año siguiente. Dijo que participarán en el distrito para ver qué piensa el público sobre las pautas. 

Belén León comentó que asistirá a esa reunión de CARB para defender a West Shores y sus comunidades 
actuales. 

Israel Hernández dijo que el trabajo que están haciendo los lineamientos es muy importante. 

Eric Reyes mencionó que habrá una discusión en la reunión de la junta directiva sobre las tarifas de infraestructura 
en todo el Valle del Litio para las comunidades desfavorecidas. Dijo que también está el Impuesto al Litio, del cual 
el extremo norte obtiene el 30%. 

VI. Temas de la Agenda y Fecha para la Próxima Reunión. 

Israel Hernández dijo que estaría esperando los correos electrónicos del público sobre posibles fuentes. 
Mencionó que la próxima reunión sería el 13 de noviembre. 

VII. Comentarios Finales / Cierre 

Israel Hernández agradeció a todos por sumarse a la reunión. 

Se levanta la sesión. 

 

 



 
 

4. Presentations: 
A. Monitoring Data Analysis 

(ICAPCD) 









Criteria

No dust complaints are received, or dust complaints do not involve 
anthropogenic source(s) located upwind of an exceeding monitor.

Summaries of dust complaints and/or notice of 
violations

NWS wind/dust advisories or warnings for following Issuance of advisory or warning in the specified forecast areas consistent w/ 
increase in hourly PM10- Imperial County

- San Diego Mountains
- San Diego Deserts
- Coachella Valley
- Yuma

NOAA LCD hourly observation tables Wind speed > 25 mph consistent w/ increase in hourly PM10

- Imperial Co Airport
- El Centro NAF
- Upwind sites

NOAA LCD hourly observation tables Reduced visibility < 10 miles consistent w/ increase in hourly PM10

- Imperial Co Airport
- El Centro NAF
- Upwind sites

Analysis/Product
Hourly and 24-hour average PM10 concentrations 
from following areas:

Exceedances at multiple monitors in the specified areas (i.e. >2 
exceedances/day)

- Imperial County
- Coachella Valley
- Yuma

HIGH WIND CHECKLIST



Date Event Description

2/15/2022 Wind Event - Widespread Westerly Winds

2/21/2022 Wind Event - Widespread Westerly Winds

3/4/2022 Wind Event - Westerly Winds

3/5/2022 Wind Event - Westerly Winds

3/19/2022 Wind Event - Westerly Winds

3/28/2022 Wind Event - Variable, Westerly Winds

4/11/2022 Wind Event - Widespread Westerly Winds

4/21/2022 Wind Event - Westerly Winds

4/22/2022 Wind Event - Widespread Westerly Winds

5/7/2022 Wind Event - Widespread Westerly Winds

5/8/2022 Wind Event - Widespread Westerly Winds

5/20/2022 Wind Event - Widespread Westerly Winds

5/28/2022 Wind Event - Widespread Westerly Winds

5/29/2022 Wind Event - Widespread Westerly Winds

6/17/2022 Wind Event - Widespread Westerly Winds

6/18/2022 Wind Event - Widespread Westerly Winds

8/8/2022 Wind Event - Monsoonal Outlfow Winds

8/24/2022 Wind Event - Monsoonal Outlfow Winds

10/6/2022 Wind Event - Monsoonal Outlfow Winds (haboob)

10/22/2022 Wind Event - Westerly Winds
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August 21, 2022 @ Niland (13:00)

August 24, 2022 @ Brawley (15:00)



Station_ID Date_Time RH SPEED GUST DIRECTION DIRECTION VISIBILITY STATUS
PST % Miles/hour Miles/hour Degrees CARDINAL Statute miles

KNJK 8/21/2022 0:56 70.14 16.11 130 SE 10 clear
KNJK 8/21/2022 1:56 72.17 14.96 140 SE 10 clear
KNJK 8/21/2022 2:56 72.17 8.06 140 SE 10 clear
KNJK 8/21/2022 3:56 74.59 3.45 80 E 10 clear
KNJK 8/21/2022 4:56 79.57 6.91 70 ENE 10 clear
KNJK 8/21/2022 5:56 77.31 14.96 100 E 10 clear
KNJK 8/21/2022 6:56 70.14 14.96 140 SE 10 clear
KNJK 8/21/2022 7:56 65.91 10.36 140 SE 10 clear
KNJK 8/21/2022 8:56 56.12 6.91 210 SSW 10 clear
KNJK 8/21/2022 9:56 50.93 3.45 10 clear
KNJK 8/21/2022 10:56 46.51 0 0 N 10 clear
KNJK 8/21/2022 11:56 40.89 10 clear
KNJK 8/21/2022 12:56 39.8 4.6 200 SSW 10 clear
KNJK 8/21/2022 13:56 36.39 4.6 10 clear
KNJK 8/21/2022 14:56 35.25 5.75 120 ESE 10 clear
KNJK 8/21/2022 15:56 32.91 5.75 130 SE 10 clear
KNJK 8/21/2022 16:56 32.91 8.06 120 ESE 10 clear
KNJK 8/21/2022 17:56 38.54 17.26 140 SE 10 clear
KNJK 8/21/2022 18:56 42.1 16.11 130 SE 10 clear
KNJK 8/21/2022 19:56 47.65 17.26 130 SE 10 clear
KNJK 8/21/2022 20:56 49.12 12.66 140 SE 10 clear
KNJK 8/21/2022 21:56 48.97 11.51 140 SE 10 clear
KNJK 8/21/2022 22:56 54.03 11.51 140 SE 10 clear
KNJK 8/21/2022 23:56 55.58 10.36 160 SSE 10 clear

Naval Air Facility Weather Meta Data for August 21, 2022



NOAA Backtrajectory for August 21, 2022 Ending 13:00



STATION DATE TIME RH SPEED GUST DIRECTION DIRECTION VISIBILITY STATUS
PST % MPH MPH DEGREES CARDINAL SM

KIPL 8/24/2022 0:53 55.85 13.81 160 SSE 10 clear
KIPL 8/24/2022 1:50 59.13 13.81 160 SSE 10 clear
KIPL 8/24/2022 2:55 66.46 12.66 120 ESE 10 clear
KIPL 8/24/2022 3:40 66.46 12.66 140 SE 10 clear
KIPL 8/24/2022 4:00 66.46 10.36 140 SE 10 clear
KIPL 8/24/2022 4:30 66.46 11.51 140 SE 10 clear
KIPL 8/24/2022 5:35 70.36 9.21 100 E 10 clear
KIPL 8/24/2022 6:55 70.5 12.66 120 ESE 10 clear
KIPL 8/24/2022 7:30 66.86 14.96 130 SE 10 clear
KIPL 8/24/2022 8:20 59.59 12.66 120 ESE 10 clear
KIPL 8/24/2022 9:25 53.37 12.66 150 SSE 10 clear
KIPL 8/24/2022 10:10 44.82 10.36 190 S 10 clear
KIPL 8/24/2022 11:55 40.23 12.66 20.71 120 ESE 10 clear
KIPL 8/24/2022 12:00 35.9 17.26 120 ESE 10 clear
KIPL 8/24/2022 13:40 33.77 14.96 140 SE 10 thin scattered
KIPL 8/24/2022 14:40 33.77 21.86 31.07 140 SE 10 clear
KIPL 8/24/2022 15:10 37.31 29.92 36.8 200 SSW 1 haze
KIPL 8/24/2022 16:10 37.04 14.96 270 W 10 clear
KIPL 8/24/2022 17:05 43.46 8.06 260 W 10 clear
KIPL 8/24/2022 18:25 38.57 11.51 310 NW 10 clear
KIPL 8/24/2022 19:25 43.73 11.51 17.26 80 E 10 clear
KIPL 8/24/2022 20:50 43.73 9.21 130 SE 10 clear
KIPL 8/24/2022 21:53 45.76 9.21 130 SE 10 clear
KIPL 8/24/2022 22:45 52.61 10.36 140 SE 10 clear
KIPL 8/24/2022 23:10 55.65 10.36 60 ENE 10 clear

Imperial Airport Weather Meta Data for August 24, 2022



NOAA Backtrajectory for August 24, 2022

Niland

Westmorland

Brawley



Identified Source Analysis



Identified Source Analysis Forward Trajectory
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